



မြန်မာ့အလင်း

၁၂၇၅ ခုနှစ်ကတည်ထောင်သည်
Established 1914

၁၃၇၃ ခုနှစ်၊ တန်ဆောင်မုန်းလဆန်း ၉ ရက်၊ ၂၀၁၁ ခုနှစ်၊ နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်၊ သောကြာနေ့၊ အတွဲ (၅၁)၊ အမှတ် (၃၅)

ဒို့တာဝန်အရေး(၃)ပါး

- ❖ ပြည်ထောင်စု မပြိုကွဲရေး။
- ❖ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု မပြိုကွဲရေး။
- ❖ အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး။

နိုင်ငံတကာတွင် ဘောလုံးကစားခြင်းကို အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းလုပ်ငန်းသဖွယ် ဆောင်ရွက်လာ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် နိုင်ငံတကာဘောလုံးလောကထဲ ပြန်လည်တိုးဝင်ပြီး အောင်ပန်းများဆွတ်ခူးနိုင်ရေး နိုင်ငံတော်က အားထားရမည့် ဘောလုံးအကယ်ဒမီကျောင်းများ မြှောက်မြားစွာ ပွင့်လှစ်ရန်လိုအပ်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းသည် ဟိုတယ်နှင့်ခရီးသွားလာရေးလုပ်ငန်းဝန်ကြီးဌာနနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးတင့်ဆန်း၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ လိုက်ပါလျက် ယနေ့နံနက် ၈ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် လေကြောင်းခရီးဖြင့် ရန်ကုန်မြို့မှ ပုသိမ်မြို့သို့ ရောက်ရှိသည်။

အားပေးချီးမြှင့်

ထို့နောက် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းသည် ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ရှိ ရော့တီ ဘောလုံးအကယ်ဒမီ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက် အားပေးချီးမြှင့်သည်။

စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာ စိုင်းမောက်ခမ်း ရော့တီ ဘောလုံးအကယ်ဒမီဆိုင်ခန်းဘုတ် ကို စက်ခလုတ်နှိပ်၍ ဖွင့်လှစ် ပေးစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



တစ်နိုင်ငံလုံးရှိ ဆရာဝန်များကို အမှန်ကိုယ်စားပြုသည့်အဖွဲ့ဖြစ်စေရန် ကြိုးစားဆောင်ရွက် နိုင်ငံတော်က ဆောင်ရွက်နေသော ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းတွင် ပူးပေါင်းပါဝင် ပြည်သူလူထုကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကာကွယ်တိုက်ပျက်ရေးနှင့် ပညာပေးလုပ်ငန်းများ ပိုမိုဆောင်ရွက်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာစိုင်းမောက်ခမ်းသည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီခွဲတွင် ရော့တီတိုင်းဒေသကြီး ပုသိမ်မြို့ မြန်မာနိုင်ငံဆရာဝန်အသင်း(ပုသိမ်)ခန်းမ၌ မြန်မာနိုင်ငံ ဆရာဝန်အသင်း(ပုသိမ်)က ကြီးမှူးကျင်းပသော အဋ္ဌမအကြိမ် ဆရာဝန်ညီလာခံနှင့် ဆေး၊ ဆေးပစ္စည်းပြပွဲ ပုသိမ်အထွေထွေရောဂါကုဆေးရုံကြီးသို့ လူနာတင်ယာဉ် လှူဒါန်းပွဲနှင့် SKY NET ရုပ်သံပစ္စည်းများ လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားများသို့ တက်ရောက်အားပေးချီးမြှင့်သည်။



အမှတ်စကားပြောကြား

ဒုတိယသမ္မတ ဒေါက်တာ စိုင်းမောက်ခမ်း အဋ္ဌမအကြိမ် ဆရာဝန်ညီလာခံ ဆေးနှင့် ဆေးပစ္စည်းပြပွဲ၊ ပုသိမ်အထွေထွေ ရောဂါကုဆေးရုံကြီးသို့ လူနာ တင်ယာဉ် လှူဒါန်းပွဲနှင့် SKY NET ရုပ်သံပစ္စည်းများ လှူဒါန်းပွဲ အခမ်းအနားတွင် အမှတ်စကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)



မြန်မာ့အသံ

အယ်ဒီတာ အာဘော်
(၂၀၁၁ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်)

ကုသိုလ်လည်းရ ဝမ်းလည်းဝ ရိုးသားသော ဈေးသည်ဘဝ

လောက၌ သာမန်အင်အားရှိသူများထက်ပို၍ အားကောင်းသူများအဖို့ အမြတ်အစွန်းရလိုကြသည်။ ထိုသို့တွင် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားကြရာတွင် ရိုးသားသော၊ သမာဿမတရ်စိတ်ရှိသော ဈေးသည်နှင့် ဝိသမတိတ်ရှိသော ဈေးသည်ဟူ၍ နှစ်မျိုးတွေ့ရသည်။

သာမာဿမတရ်စိတ်ရှိသော ဈေးသည်ကား မိမိ၏ကုန်ပစ္စည်းအပေါ် သင့်တင့်မျှတသော အမြတ်အစွန်းဖြင့်သာ ရောင်းဝယ်၏။ ဝိသမတိတ်၊ မတော်လောဘစိတ်ရှိသော ဈေးသည်မှာမူ မတန်မရာသော အမြတ်အစွန်းဖြင့် ရောင်းဝယ်ဖောက်ကား၏။

တစ်ခါက မီးရထားဖြင့် ခရီးသွားရာ ရထားပေါ်တွင် ခေါင်းရွက်ပျပ်ထိုးချောသည့်နှစ်ဦး၏ စိတ်ရင်းကို သတိထားမိ၏။ တစ်ဦးသည်ကား မုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်ဖြစ်ပြီး တစ်ဦးမှာ ပြောင်းဖူးပြုတ်သည့်ဖြစ်၏။ မုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်က မုန့်ဖက်ထုပ်များကို သုံးထုပ်လျှင် ငွေကျပ် ၂၀၀ ဟု အော်ရောင်းသည်။ မီးရထားပေါ်တွင် လိုက်ပါလာသော ခရီးသွားအချို့သည် ထိုမုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်သည် ပပူနေပုံမုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်များကို သူ့အော်ရောင်းသည့်အတိုင်း ကုသင့်ငွေပေး၍ ဝယ်စားသည်။ မုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်က မုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်ကို ချက်ချင်း ဆိုသလို ပြုတ်ခနဲ ရောင်းလိုက်ရသည်။

ပြောင်းဖူးပြုတ်သည်က ပြောင်းဖူးတစ်ဖုံးငွေကျပ် ၁၀၀၀ ရမယ်ဟု အော်ရောင်းသည်။ ခရီးသွားတစ်ဦးက ငှင်းအဖျားနှင့် ဆိုလျှင် တန်သည်ဟုဆိုကာ ပြောင်းဖူးသည်အားလှမ်းခေါ်၍ ဝယ်သည်။ ထိုအခါ ပြောင်းဖူးသည်က ပြောင်းဖူးအသားကိုသာ ငွေကျပ် ၁၀၀၀နှင့် ရောင်းနိုင်ကြောင်း၊ အကြီးကိုငွေကျပ် ၁၅၀ ရမည်ဟု ရောင်းပေးခြင်းဖြင့် ပြောသည်။ ပြောင်းဖူးဝယ်သူမှာ ရုတ်တရက် ဈေးတက်သွားခြင်းကြောင့် ပြောင်းဖူးကို ပြန်ချလိုက်ပြီး မဝယ်တော့ပေ။

ဤသည့်မှာ ရိုးသားသောမုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်နှင့် မရိုးသားသော ပြောင်းဖူးပြုတ်သည်တို့၏ အကောင်းအဆိုး၊ အကြောင်းအကျပ်ပင်ဖြစ်သည်။ သင့်တင့်သောဈေးနှုန်းဖြင့် ရောင်းပြီး အမြတ်နည်းနည်းယူသော မုန့်ဖက်ထုပ်ထုပ်သည် အမြတ်နည်းသော်လည်း မြန်မြန်ကုန်သည်။ ရိုးသားမှုကြောင့် မြန်မြန်ကုန်သည်နှင့်အမျှ နောင်တွင် များများရောင်းလေ့ရှိသည်။ များများရောင်းရသောအခါ ထိုနည်းသောအမြတ်များကိုပင် စုစီပြီး စီးပွားဖြစ်လာနိုင်သည်။ ပြောင်းဖူးသည်ကား အလိုကြီးသဖြင့် အရောင်းမသွက်ဘဲ အချိန်လွန်ရောင်းမကုန်ခြင်းကား “အလိုကြီးအရေရည်” ခွဲရသည်။

“ကုသိုလ်လည်းရ၊ ဝမ်းလည်းဝ” ဆိုသော ဆိုရိုးစကားရှိသည်။ ရိုးသားခြင်းကြောင့် ကုသိုလ်ဖြစ်ကာ အမြတ်များစေမိ၍ ဘဝလှ ဝမ်းရသည်။ ဈေးရောင်းသူ ဝမ်းရသလို၊ ဈေးဝယ်သူများလည်း စိတ်ချမ်းမြေ့ကြရသည်။

ထို့ကြောင့် ခေါင်းရွက်ပျပ်ထိုးချောသည့်မူ အကဲအမတ်မိမိတို့ကုန်ပစ္စည်း ရောင်းကုန်များအပေါ် ရိုးသားခြင်းကို အခြေခံလျက် သင့်တင့်မျှတသော အမြတ်အစွန်းယူ ရောင်းဝယ်ဖောက်ကားခြင်းသည်ကား ကုသိုလ်လည်းရ၊ ဝမ်းလည်းဝ၊ ချမ်းမြေ့လည်း ရနိုင်ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း သုံးသပ်မြဲမြင် ရေးသားလိုက်ရပါမည်။

ကုန်သည်/စက်မှုအသင်းချုပ်မှ ဟောပြောပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့်စက်မှုလက်မှုလုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ်က ကြီးမားကျယ်ပြန့်သော လစဉ်ဘာသာရပ်ဆိုင်ရာ ဟောပြောပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၅ ရက် (ဇန်နဝါရီ) မှုန့်လှ ၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ လမ်းမတော်မြို့နယ် မင်းရဲကျော်စွာ လမ်း အမှတ် ၂၉ ရှိ UMFCO Office Tower ဝယ်မတင်ခန်းမကြီး၌ ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါဟောပြောပွဲအတွင်းတွင် ပါမောက္ခဒေါက်တာအီလျမြင့်က Resource Based-View(RBV): Competing on Resources ခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဟောပြောမည်ဖြစ်သည်။

ဆက်သွယ်ရန်မိမိနိုင်
အဆိုပါ ဟောပြောပွဲအတွင်းတွင် ကုန်သည်/စက်မှုအသင်းချုပ်နှင့် ညီနောင် အသင်းများမှ ဥက္ကဋ္ဌများ၊ အဖွဲ့အစည်းများ၊ အသင်းဝင်များ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များနှင့် စိတ်ပါဝင်စားသူ မည်သူမဆိုတက်ရောက်နိုင်ကြောင်းနှင့် မှုန့်လှ ၂၀၀၀ မှ ၂၀၀၀၀ အထိ ဆက်သွယ်ရန်မိမိနိုင်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (မြန်မာ့အသံ)

နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်ပြား မိုးနဲ၌ပေးအပ်

မိုးနဲ နိုဝင်ဘာ ၃
ရင်းလင်းပြီး မိုးနဲမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသီတာ မြို့နယ်လုပ်ငန်းကြိုကြံရွယ်ရေးနှင့် အမျိုးသားစိစစ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစိုးဦးအောင်နှင့် တို့က နိုင်ငံသား အမည်အရင်း ပြည့်စုံသူ ၇၅ ဦးအား ကတ်ပြားပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (မြို့နယ် မြန်/ဆက်)

သစ်ပင်စိုက်ပါ ခိုကမ္ဘာ သာယာလှပ စမ်းမြေ



ရင်းလင်းပြီး မိုးနဲမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသီတာ မြို့နယ်လုပ်ငန်းကြိုကြံရွယ်ရေးနှင့် အမျိုးသားစိစစ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစိုးဦးအောင်နှင့် တို့က နိုင်ငံသား အမည်အရင်း ပြည့်စုံသူ ၇၅ ဦးအား ကတ်ပြားပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (မြို့နယ် မြန်/ဆက်)



သံတွဲမြို့နယ်၌ မြန်မာ့သစ်တော သိင်္ဃာပတ်ကျင်းပ

သံတွဲ နိုဝင်ဘာ ၃
ခရိုင်သစ်တောဦးစီးဌာနနှင့်သံတွဲမြို့နယ် သစ်တောဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းကျင်းပသည့် မြန်မာ့သစ်တောသိင်္ဃာပတ်ကျင်းပပတ်အဖြစ် ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောသယံဇာတ ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးလုပ်ငန်းကို အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက် နံနက် ၇ နာရီက သံတွဲမြို့နယ် ရွှေလှေကျေးရွာအနီး သံတွဲ-တောင်ပုတ် ကားလမ်းအားပိတ်ပင်၍ ကျင်းပသည်။

အခမ်းအနားတွင် သံတွဲခရိုင်သစ်တောဦးစီးဌာန လက်ထောက်ဦးကြီးဝေနှင့် ဦးအောင်ကျော်စွာ၊ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးအောင်မောင်နိုင်နှင့် ဝန်ထမ်းများ ရွှေလှေကျေးရွာမှ ဒေသပြည်သူများက သံတွဲ-တောင်ပုတ်ကားလမ်းအားပိတ်ပင်၍ ကျွမ်းမင်များအား ပေါင်းစုခြင်း၊ ခါးဆွ ခြေတောင်မြှောက်ပေးခြင်း၊ မြေညှိပေးခြင်းလုပ်ငန်းများအောင်မြင်စွာ ပြုလုပ်ကြောင်း သိရှိရသည်။ (ဆက်ပုံ) (ခရိုင် မြန်/ဆက်)



ရင်းလင်းပြီး မိုးနဲမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသီတာ မြို့နယ်လုပ်ငန်းကြိုကြံရွယ်ရေးနှင့် အမျိုးသားစိစစ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစိုးဦးအောင်နှင့် တို့က နိုင်ငံသား အမည်အရင်း ပြည့်စုံသူ ၇၅ ဦးအား ကတ်ပြားပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (မြို့နယ် မြန်/ဆက်)

အာဆီယံ-ဂျပန် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃
အာဆီယံအဖွဲ့ဝင် နိုင်ငံများနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မည့် စွမ်းအင်ကဏ္ဍ၊ စက်မှုလက်မှုကဏ္ဍ၊ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ် ဖွံ့ဖြိုးမှုနှင့် စီးပွားရေး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကဏ္ဍများအပေါ် အားနည်းချက် အားသာချက်များကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းမည့် မြန်မာနိုင်ငံက ပထမဆုံးအကြိမ် အိမ်ရှင်နိုင်ငံအဖြစ် လက်ခံကျင်းပမည့် (၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ဂျပန် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ(The 37th ASEAN-Japan Business Meeting - AJBM) ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ ဆီးနားဟုတ်ယံ Ballroom ၌ ကျင်းပသည်။

ဖတ်ကြား
အစီအစဉ်အရ ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော် သမ္မတ ဦးသိန်းစိန်ထံမှ အာဆီယံ-ဂျပန် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲသို့ ဖော်ပြသော သတင်းအချက်အလက်ကို ရတနာပိုင်ဆောင်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယဝန်ကြီး သူရဲကျော်စွာက ဖတ်ကြားသည်။

ထို့နောက် ဂျပန်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ထံမှ ဖော်ပြသော သတင်းအချက်အလက်ကို ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်ဆိုင်ရာ ဂျပန်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး H. E. Mr. Takashi SAITO က ဖတ်ကြားသည်။

ယင်းနောက် (၇)ကြိမ်မြောက် အာဆီယံ-ဂျပန် စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ဆိုင်ရာဆွေးနွေးပွဲ ဥက္ကဋ္ဌဒေါက်တာအိန္ဒြေ ဝုတိယဥက္ကဋ္ဌ TAKEDA PHARMACEUTICAL COMPANY LIMITED, President & Chief Executive Officer, Mr. Yasuchika Hasegawa နှင့် အမျိုးသားစိစစ်ရေးနှင့် စီးပွားရေး ဦးစီးဌာနမှ ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းတို့က ဆွေးနွေးပွဲနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်း

အရာများကို ရှင်းလင်းပြောကြားကြသည်။
ဆွေးနွေး
ထို့နောက် ဆွေးနွေးပွဲ နိဂုံးပိုင်း အစီအစဉ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ စင်ကာပူ သမ္မတနိုင်ငံ၊ ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်တို့မှ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းရှင်များက “Security and risk management as a basis for sustainable growth” တို့လည်းကောင်း၊ မွန်လှလှဦး အစီအစဉ်တွင် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ဂျပန်နိုင်ငံနှင့် စင်ကာပူနိုင်ငံတို့မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက “Future energy architecture & cooperation in Asia” တို့ လည်းကောင်း၊ ညပေါင်းတွင် ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်၊ ဖိလစ်ပိုင်သမ္မတ နိုင်ငံ၊ အင်ဒိုနီးရှားသမ္မတနိုင်ငံနှင့် ဂျပန် နိုင်ငံတို့မှ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များက “Human resource development, exchange and management ကို လည်းကောင်း ဆွေးနွေးကြသည်။

ဆက်လက်ကျင်းပ
အဆိုပါ အာဆီယံ-ဂျပန်စီးပွားရေး လုပ်ငန်းဆိုင်ရာ ဆွေးနွေးပွဲကို နိုဝင်ဘာ ၄ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။ (သတင်းစဉ်)

ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ပီဂျက်မာရီယာနား ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်အဖြစ် ဦးသန့် ကျမ်းသစ္စာဆိုခြင်း နှစ်(၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား တက်ရောက်

ရန်ကုန် နိုဝင်ဘာ ၃
ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ်၏ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာ ပီဂျက်မာရီယာနားနှင့် ယနေ့ညနေ ၆ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင် ရန်ကုန်မြို့ ဆီးနားဟုတ်ယံ အင်းတန်းအနီးကျ တွင်ပြုသည့် တက်ပွဲအဖြစ် ကုလသမဂ္ဂ အတွင်းရေးမှူးချုပ် (၅၀-၁-၁၅၀)အဖြစ် ဦးသန့် ကျမ်းသစ္စာဆိုခြင်း နှစ်(၅၀)ပြည့် အထိမ်းအမှတ် အခမ်းအနား၌ တက်ရောက် အားပေးပြောကြားသည်။

တက်ရောက်
အခမ်းအနား၌ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးအောင်ဆန်းက ကုလသမဂ္ဂ၏ အကြံပေး အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသော ဦးကျော်စွာနှင့် ဦးမြင့်၊ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသား လူ့အဖွဲ့အစည်း ဘဏ္ဍာရေး ဦးစီးဌာန ဦးစီးချုပ် ဦးသန့်နှင့် တက်ပွဲအဖွဲ့ဝင်များ အစီအစဉ် ဆွေးနွေးပွဲနှင့်ပတ်သက်သည့် အကြောင်း

တိုးတက်မှုမြှင့်တင်မှု အကျိုးဆောင်များ၊ သတင်းစာများ၊ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများမှ ဌာနကော်မတီဝင်များ၊ နိုင်ငံရေး ပါတီများ၊ မိတ်ဆွတ်အဖွဲ့များ တက်ရောက်ကြသည်။

ကြည့်ရှု
ရှေ့ဦးစွာ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းမှ များပြားစွာ အထူးအကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်နှင့် ဒုတိယအတွင်းရေးမှူးချုပ် မစ္စတာပီဂျက်မာရီယာနားနှင့် ခန်းမပြင်ပ၌ ပြုသည့် သော ဦးသန့်၏ မှတ်တမ်းတင်စာတိုများကို ကြည့်ရှုသည်။

ရှင်းလင်းတင်ပြ
ထို့နောက် မစ္စတာ ပီဂျက်မာရီယာနားက အမှာစကား ပြောကြားပြီး ဦးသန့်၏ မြေပြင်ပ၌ ခေါက်တံသန့်ဖြင့် ဦးသန့် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော သစ်တောပင်များနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။ (သတင်းစဉ်)

တောင်ငူမြို့၌ သစ်တောဥပဒေဆိုင်ရာ ရှင်းလင်း

တောင်ငူ နိုဝင်ဘာ ၃
ပတ်ဝန်းကျင် ထိန်းသိမ်းရေးနှင့် သစ်တောရေးရာဝန်ကြီးဌာန တောင်ငူ မြို့နယ်သစ်တောဦးစီးဌာန ဦးစီးအရာရှိ ဦးဝင်းနိုင်(၃) နှင့် တောင်ငူမြို့ ဦးလှဇော်ဦးအောင်တို့က သစ်တောဝန်ထမ်းများအဖွဲ့သည် အောက်တိုဘာ ၂၀ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ကမ်းဆိပ်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေးဆိုင်ရာ အချက်အလက်များအား ရှင်းလင်းပြောကြားပြီးနောက် တက်ရောက်လာသူများ၏ မေးမြန်းချက်များကို ရှင်းလင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (ခရိုင် မြန်/ဆက်)

ပုသိမ်မြို့၌ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေး ဆောင်ရွက်

ပုသိမ် နိုဝင်ဘာ ၃
ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့နှင့် တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာနတို့ကြီးမှ ပုသိမ်မြို့ မြို့နယ်လမ်းဆိုင်ရာ မီးဘေးကြိုတင်ကာကွယ်ရေးအဖွဲ့များဖွဲ့စည်းပြီး ရပ်ကွက်များအလိုက် မီးသတ်ရေးရာ၊ ရေလှေစား တည်ဆောက်လျက်ရှိရာ အောက်တိုဘာ ၂၂ ရက်က အမှတ် (၄)ရပ်ကွက် အောင်လေးကုန်းက ရစ်လမ်းသစ်၌ တည်ဆောက်လျက်ရှိသော မီးသတ်ရေးရာ၊ ရေကန်ကြီးများကို တိုင်းဒေသကြီး မီးသတ်ဦးစီးဌာန ဦးစီးမှူး ဦးမြင့်စိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ကြီးကြပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ (၀၇၇)



ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး (၄၅)ရက်မြောက်နေ့ ဆက်လက်ကျင်းပ

လူမျိုးစွဲ၊ ဒေသစွဲ အယူအဆများကို စွန့်လွှတ်လျက် တစ်ဦးနှင့်တစ်ဦး နားလည်မှုရယူကာ ဆွေးနွေးတိုင်ပင်ပြီး ဒေသအကျိုး၊ နိုင်ငံအကျိုး ဆောင်ရွက်သွားကြပေသာ ပွံ့ပြိုးတိုးတက်ရေးလမ်းကြောင်းမှန်ပေါ် ရောက်ရှိမည်

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃

ယနေ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး (၄၅)ရက်မြောက်နေ့ကို နံနက် ၁၁ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ခန်းမ၌ ဆက်လက်ကျင်းပရာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးစွေးမန်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် (၃၈၀)တို့ တက်ရောက်ကြပြီး အစည်းအဝေး၌ အဆိုအသစ် (၁)ခု တင်သွင်းဆွေးနွေးခြင်းနှင့် ဥပဒေကြမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ လွှတ်တော်၏အဆုံးအဖြတ် ရယူခြင်းတို့ကို ဆောင်ရွက်ကြသည်။



ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးစွေးမန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး (၄၅)ရက်မြောက်နေ့သို့ တက်ရောက်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ရှေးဦးစွာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌက ပြောကြားရာတွင် နိုဝင်ဘာ (၁)ရက်က ပြည်သူ့လွှတ်တော်အစည်းအဝေး၌ ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဆုံးဖြတ်ချက် အပေါ် အမျိုးသားလွှတ်တော်က ယမန်နေ့က ပြုလုပ်ခဲ့သည်ကို ကြားသိခဲ့ရပါကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၌ Reciprocal Control, Check and Balance အချင်းချင်း အပြန်အလှန် ထိန်းကျောင်းခြင်းပြုနိုင်ရေး တွင် လွှတ်တော်များကလည်း ပါဝင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရန်အတွက် အဆင့်အတန်းနှင့် အခွင့်အာဏာတူညီသည့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်တို့ ပါဝင်ပါကြောင်း၊ လွှတ်တော်နှစ်ရပ်အကြား အမြင်မတူမှု၊ သဘောထားကွဲပြားမှုများလည်းရှိသည်မှာ သဘာဝကျပါကြောင်း၊ ထိုသို့အမြင်မတူမှု၊ သဘောထားမညီမှုများရှိပါက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့တင်ပြပြီး အဆုံးအဖြတ်ခံယူကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၏ အောက်တိုဘာ (၂၈)ရက် အစည်းအဝေးကျင်းပပြီးသည့်နောက်ပိုင်း ပြည်သူ့လွှတ်တော်နှင့် အမျိုးသားလွှတ်တော်အစည်းအဝေး၏ ဖြစ်စဉ်များသည် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက အပါအဝင် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကို ထိခိုက်သည်ဟု မယူဆပါကြောင်း၊ ဂုဏ်သိက္ခာများပင် ပိုမိုကောင်းမွန်လာသည်ဟု ယူဆပါကြောင်း။

ယခုလွှတ်တော်၌ ပြောဆိုဆွေးနွေးမှုများသည်လည်း နိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို နည်းလမ်းမှန်ကန်စွာ လေးစားလိုက်နာကြရာအတွက် လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နေကြသည်ဟု မှတ်ယူပါကြောင်း၊ ယခု လွှတ်တော်အတွင်း စာမျက်နှာ ၄ ကော်ပီ ၁ *



ရေဘေးသင့် ထိုင်းနိုင်ငံပြည်သူများအတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက လှူဒါန်းသော သောက်ရေသန့်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)



ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက လှူဒါန်းသော သောက်ရေသန့်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ လွှဲပြောင်းပေးအပ်စဉ်။ (သတင်းစဉ်)

ထိုင်းနိုင်ငံ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် မြန်မာနိုင်ငံမှ သောက်ရေသန့်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃

ထိုင်းနိုင်ငံတွင် လတ်တလောဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ရေလွှမ်းမိုးမှုများကြောင့် အသက်အိုးအိမ်စည်းစိမ်များ ပျက်စီးဆုံးရှုံးခဲ့ကြသည့် ထိုင်းနိုင်ငံပြည်သူများအတွက် လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှု အကူအညီအဖြစ် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သောက်ရေသန့် ၇ တန်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်း ၂ တန် ပေးအပ်လှူဒါန်းသည့် အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် ဗန်ကောက်မြို့ရှိ ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနခွဲ၌ ကျင်းပရာ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် စာမျက်နှာ ၉ ကော်ပီ ၇ ▲

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် မြန်မာနိုင်ငံမှ သောက်ရေသန့်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်းများ လှူဒါန်း

နေပြည်တော် နိုဝင်ဘာ ၃

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများအတွက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရက သောက်ရေသန့် ၇ တန်နှင့် စားသောက်ဖွယ်ရာပစ္စည်း ၁ တန် လှူဒါန်းသည့်အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက် ၁၁ နာရီ ၃၅ မိနစ်တွင် ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ဖနောင့်ပင် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်အနီးရှိ လေတပ်စခန်း ဌာနချုပ်၌ ကျင်းပသည်။ စာမျက်နှာ ၉ ကော်ပီ ၅ ■